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Moties behandeling Afvalbeheerplan 2013 -2017 

Kennisnemen van: 

De reactie van het college op de moties en suggesties van de gemeenteraad tijdens de behandeling van 
het Afvalbeheerplan 2013 - 2017. 

Inleiding: 

Tijdens de behandeling van het Afvalbeheerplan 2013 - 2017 tijdens de vergadering van de gemeenteraad 
van 29 november 2012 zijn twee moties aangenomen en drie suggesties aan het college meegegeven. In 
deze raadsinformatiebrief geeft het college een reactie op de moties en suggesties. 

Kernboodschap: 

Motie Luiers 

Er zijn gemeenten die luiers en incontinentiemateriaal apart inzamelen, alhoewel het aantal afnemende is. 
Er is slechts 1 bedrijf in Nederland dat luiers en incontinentiematerieel verwerkt, en dat is Orgaworld in 
Lelystad (Knowwaste is failliet). Zij vermengen de luiers met gft in een vergistinginstallatie. 

Milieu 
De vermenging met gft als verwerkingsmethode staat echter ter discussie. Door het mengen van het gft met 
luiers komen diverse stoffen in het uiteindelijke product die niet wenselijk zijn Het eindproduct mag in 
Nederland nog wel worden afgezet (compost), maar in Duitsland bijvoorbeeld niet. Hierover is landelijk veel 
discussie. Zo is er bijvoorbeeld een brief van de branchevereniging van afvalverwerkers naar het ministerie 
gestuurd met de vraag om dit ook in Nederland te gaan verbieden. 
De opbrengt voor het milieu is dus minimaal en twijfelachtig. 

Kosten 
Naast de discussie of het wel goed is voor het milieu is het ook nog eens een dure methode. In Deventer 
waar ze luiers en incontinentiemateriaal nog apart inzamelen, kost het de burger uiteindelijk 1,- per 
huishouden extra. 



Conclusie 
Op dit moment ligt het niet voor de hand om gescheiden inzameling van luiers in het Afvalbeheerplan op te 
nemen. Voorgesteld wordt om de ontwikkelingen te blijven volgen. 

Motie Drankkartons 

Verduurzaminq verpakkingen 
Per 1 januari 2013 is het Kennisinstituut Duurzaam Verpakken (KIDV) opgericht. Het instituut is onderdeel 
van de raamovereenkomst Verpakkingen. Uitgangspunten van het Kennisinstituut zijn: 
• het terugbrengen van de milieudruk van verpakkingen; 
• het beperken van grondstofgebruik; en 
• het economisch sluiten van ketens: afval is grondstof. 

Om verdere verduurzaming van verpakkingen te realiseren stelt het KIVD in 2013 een 
verduurzamingsagenda voor verpakkingen vast. Onderdeel van de verduurzamingsagenda is de afspraak 
dat voor 2014 in een representatief aantal gemeenten een pilot is uitgevoerd naar het inzamelen en 
hergebruik naar drankkartons. 

Aansluiting bij beleid Woerden 
Inzameling van drankkartons bij het plastic is eenvoudig te implementeren. In Duitsland wordt dit al op deze 
wijze ingezameld. De gemeente heeft er veel vertrouwen in dat deze vorm van inzameling succesvol is. Het 
risico dat de pilot niet slaagt is in onze ogen beperkt. De pilot drankkartons sluit goed aan bij het beleid van 
de gemeente Woerden om zo veel mogelijk grondstoffen uit het restafval te halen. Daarom heeft de 
gemeente Woerden het KIVD al in een vroeg stadium laten weten interesse te hebben voor deelname aan 
de pilot. 

Praktische overwegingen 
Bij de informatiebijeenkomst op 11 april werd echter duidelijk dat: 
• De pilot niet langer duurt dan 6 maanden. 
• De pilot stopt medio oktober. Dan moeten de drankkartons (ook bij een succesvolle pilot) weer uit het 

plastic in het restafval. 
• Dit moment valt samen met de start van de twee pilots omgekeerd inzamelen (conform het 

Afvalbeheerplan van Woerden). Hier vragen we de burgers juist grondstoffen uit het restafval te halen. 
• We zenden daarmee tegelijkertijd de boodschap uit: "inzet op grondstoffen" en de "drankartons moeten 

weer bij het restafval". Dit is niet te verkopen aan onze burgers. 
• Daarnaast zijn de kosten van de pilot drankkartons hoger dan de vergoeding die het KIVD geeft aan de 

deelnemers van de pilot. Zo wordt campagnemateriaal beschikbaar gesteld. De huur van eventuele 
driehoeksborden/abri's is voor de gemeente zelf. 

Standpunt 
Op basis van deze informatie heeft de gemeente Woerden aangegeven niet deel te nemen aan de pilot 
drankkartons als het KIVD vasthoudt aan deze uitgangspunten. 

Suggestie diftar 

Om een betere afvalscheiding te krijgen zijn op dit moment twee vormen van inzameling succesvol. 
Namelijk diftar en het "omgekeerd inzamelen". De invoering van diftar is bij behandeling van de kadernotitie 
door meerderheid van de gemeenteraad verworpen. 

1 systeem voldoet 
De combinatie van inzet op grondstoffen en diftar worden op dit moment nog niet toegepast in Nederland. 
Met beide systemen kunnen gemeente aan de landelijke eisen (Landelijk Afvalbeheerplan) op het gebied 
van afvalscheiding voldoen. 

Afweging 
Gemeente Woerden heeft gekozen voor de inzet op grondstoffen. Als de gemeente daarmee voldoet aan 
de landelijke eisen is de toepassing van diftar niet noodzakelijk. De landelijke eisen zijn ambitieus. Als de 
gemeente Woerden een nog hoger percentage afvalscheiding wil realiseren zijn de extra kosten daarvoor in 
verhouding hoog. Het is daarom de vraag of de kosten voor een diftarsysteem opwegen tegen het 
gewenste milieurendement. Of het wenselijk is om ook diftar in te voeren kan de gemeente in de volgende 



planperiode afwegen. 

Suggestie jaarlijkse "huisraaduitwisseling" 

In de gemeente Woerden zijn diverse instanties op professionele basis bezig met de kringloop van 
huisraad. De kringloopwinkel, stichting Emmaus en de actie voor Roemenië zijn hier bekende voorbeelden 
van. Vanuit dat oogpunt gezien is er niet een directe behoefte aan een "jaarlijkse huisraaduitwisseling". 
Bovendien is een dergelijke actie concurrerend voor deze organisaties die daarmee hun brood verdienen of 
goede doelen steunen. 

Daarnaast is het risico op achterblijvend waardeloos huisraad en zwerfafval na een dergelijke dag groot. 
Hierdoor verrommeld de openbare ruimte en moet de gemeente extra kosten maken om dit op te ruimen. 

De gemeente organiseert daarom geen jaarlijkse "huisraaduitwisseling", maar laat de uitwisseling van 
huisraad over aan de samenleving waaruit al voldoende initiatieven komen. 

Afstand ondergrondse containers meenemen in de evaluatie 
De plaatsing van de ondergrondse containers voor restafval worden inderdaad meegenomen in de 
evaluatie van de pilots. Daarnaast worden de burgers uit de pilot wijken actief betrokken bij het kiezen van 
de locaties voor de ondergrondse containers. 

Vervolg: 

De gemeenteraad wordt te zijner tijd door het college geïnformeerd over de resultaten van de pilots 
omgekeerd inzamelen. 

Bijlagen: 
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/ 
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